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Plats och tid Grand Hotel, Alingsås Paragrafer §§179-192
kl. 18:00-22:10

Beslutande Kristina Grapenholm (L) (ordförande)
Birgitta Carlsson (S) (vice ordförande)
Per-Gordon Tranberg (M) (2:e vice ordförande)
Pär-Göran Björkman (S)
Maria B Nilsson (S)
Anton César (S)
Leif Hansson (S)
Anita Hedén-Unosson (S)
Karin Johansson (S)
Birgitta Larsson (S)
Anders Sandberg (S)
Camilla Stensson (S)
Björn Wallin Salthammer (S)
Simon Waern (S)
Jonathan Bessou (M)
Daniel Filipsson (M)
Micaela Kronberg Thor (M)
Thorsten Larsson (M)
Magnus Linde (M)
Eva-Lotta Pamp (M)
Karin Schagerlind (M)
Daniel Nordh (C)
Ing-Britt Johansson (C)
Karl-Johan Karlsson (C)
Susanna Nerell (C)
Ali Said (C)
Jens Christian Berlin (L)
Anita Brodén (L)
Marie Mjörnvik (L)
Gunilla Gomér (SD)
Agneta Grange Petrusson (SD)
Boris Jernskiegg (SD)
Glenn Pettersson (SD)
Zandra Pettersson (SD)
Otto Stryhn (SD)
Niklas Hellgren (KD)
Lady France Mulumba (KD)
Kent Perciwall (KD)
Stina Karlsson (V)
Vanja Larsson (V)
Tony Norman (V)
Anna Hansson (MP)
Sebastian Aronsson (S)  ersätter Ulf Carmesund (S)
Micaela Johansson (S)  ersätter Maria Katris (S)
Staffan Albinsson (C)  ersätter Thomas Pettersson (C)
Holger Andersson (L)  ersätter Jan Kesker (L)
Ann-Lie Tulokas Olsson (KD)  ersätter Stefan Svensson (KD)
Jan Gustafsson (V)  ersätter Martin Lindberg (V)
Christian Wiberg (MP)
Britt-Marie Kuylenstierna (MP)
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Övriga deltagare Anneli Schwartz (tf kommundirektör)
Anci Eyoum (kommunsekreterare)

Utses att justera Anita Hedén-Unosson (S)
Ingbritt Johansson (C)

Justeringens plats och 
tid

Rådhuset, Alingsås ,  2018-11-05   15:00

Sekreterare ......................................................................................................
Anci Eyoum

Ordförande ................................................……………………………………….
Kristina Grapenholm (L)

Justerande ................................................……………………………………….
Anita Hedén-Unosson (S) Ingbritt Johansson (C)

ANSLAG/BEVIS Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag.

Organ Kommunfullmäktige
Sammanträdesdatum 2018-10-31
Datum för anslags 
uppsättande

2018-11-06 Datum för anslags 
nedtagande

2018-11-27

Förvaringsplats för 
protokollet

Rådhuset, Alingsås

Underskrift .................................................
Anci Eyoum
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§ 179 Presentation av kommunfullmäktiges ledamöter
§ 180 Avsägelse av kommunalt uppdrag
§ 181 Information
§ 182 Ny översiktsplan för Alingsås kommun

§ 183 Revisorernas bedömning av delårsrapport augusti 2018 för Alingsås kommun 
samt för Alingsås och Vårgårda Räddningstjänstförbund (handlingar senare)

§ 184 Delårsbokslut 2018 för Alingsås kommun
§ 185 Fixartjänst, förändring i ålder hos målgrupp
§ 186 VA-taxa 2019

§ 187 Svar på motion angående att skapa en mötesplats för att stärka den lokala 
demokratin - Lena Klevenås (MP)

§ 188 Svar på motion angående tillfällig parlamentarisk arbetsgrupp för 
kommunens integrationsinsatser - Staffan Albinsson (C)

§ 189 Årsredovisning 2017 för Tolkförmedling Väst

§ 190 Borgensförbindelse, regressavtal och avtal om medlemmarnas ansvar för 
Kommuninvests motpartsexponeringar avseende derivat

§ 191 Ej avgjorda motioner 2018
§ 192 Digital målbild för Alingsås kommun - öppen och smart
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§ 179

Presentation av kommunfullmäktiges ledamöter
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§ 180

Avsägelse av kommunalt uppdrag

Ärendebeskrivning
Maria Wass (SD) har i skrivelse den 31 oktober 2018 avsagt sig sitt uppdrag som ersättare i 
kommunfullmäktige.

Beslut
Kommunfullmäktiges beslut:
Meddelandet vidarebefordras till länsstyrelsen.
 

Expedition:
Lst, M. Wass, Klk-lön, Klk-kansli
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§ 181

Information

Ärendebeskrivning
A/ Ny översiktsplan för Alingsås kommun - antagande
B/ Revisorernas bedömning av delårsrapport augusti 2018 för Alingsås kommun samt för 
Alingsås Vårgårda Räddningstjänstförbund
C/ Delårsbokslut 2018 för Alingsås kommun
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§ 182  2011.170 KS  

Ny översiktsplan för Alingsås kommun 

Ärendebeskrivning
Enligt plan- och bygglagen ska alla kommuner ha en aktuell översiktsplan (ÖP) för dess 
mark- och vattenanvändning. Nu gällande översiktsplan för Alingsås kommun antogs 1998 
och är i många avseenden inaktuell. Med anledning av detta beslutade kommunfullmäktige 
den 15 juni 2011 att ge samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att ta fram ett nytt förslag till 
översiktsplan för Alingsås kommun.

Beredning
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 21 september 2018 lämnat följande yttrande 
samt förslag till beslut:
 
Nedan yttrande har tagits fram av samhällsbyggnadskontoret.

Förslag till ny översiktsplan för Alingsås har efter samrådstiden ställts ut under två perioder. 
Vid första tillfället ställdes planen ut under tiden 7 februari – 5 april 2017. Översiktsplanen 
återremitterades därefter av kommunstyrelsen 2017-05-29, § 97, med anledning av att 
hänsyn ej tagits till beslutad flerårsstrategi med tillhörande tillväxtprogram samt att 
kommunstyrelsens yttrande ej tagits i beaktande i förslaget. Samhällsbyggnadskontoret har 
därefter reviderat översiktsplanen i enlighet med kommunstyrelsens återremiss den 3 april 
2017, § 64, som framförts i en 9-punktslista  samt enligt ny flerårsstrategi 2018-2020 med 
tillhörande tillväxtprogram 2018-2027.

Efter revideringen har förslag till ny översiktsplan för Alingsås på nytt varit utställt under tiden 
23 maj – 19 augusti 2018. Under denna period genomfördes tre ”Öppet hus”, ett i norra 
kommundelen, ett i södra kommundelen och ett i staden, för utbyte av information och 
synpunkter. Översiktsplanen har även funnits tillgänglig på kommunens bibliotek, i 
receptionen till samhällsbyggnadskontoret på Sveagatan 12, i kommunledningskontorets 
entré i Rådhuset samt digitalt via kommunens hemsida.

Drygt 40 yttranden med synpunkter har inkommit, varav den övervägande delen kommer 
från intresseföreningar, företag och privatpersoner. Övriga yttranden kommer från 
myndigheter, kommunala bolag, en grannkommun och ett politiskt parti. Sammantaget har 
inkomna yttranden inte lett till någon omfattande bearbetning av planen. Den föreslagna 
huvudinriktningen föreslås ligga fast.

Länsstyrelsen, vars yttrande är statens samlade uppfattning om översiktsplanen, välkomnar 
att kommunen tagit fram ett förslag till en ny översiktsplan. Länsstyrelsen bedömer att planen 
ger god vägledning för beslut om hur mark- och vattenområden ska användas och hur den 
byggda miljön ska användas, utvecklas och bevaras, att berörda riksintressen kan 
tillgodoses samt att frågor som berör mark- och vattenområden angränsande till andra 
kommuner kan samordnas på ett lämpligt sätt.
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KF § 182, forts  2011.170 KS, forts

Länsstyrelsen pekar i sitt yttrande på ett antal områden där ändringar eller kompletteringar 
behöver göras. Dessa ändringar och kompletteringar har gjorts där det varit möjligt. Vissa 
rekommendationer är av sådan art att frågorna istället får beaktas vid framtagande av 
fördjupningar eller tillägg till översiktsplanen eller då översiktsplanen ska aktualiseras.

Länsstyrelsen bedömer att översiktsplanen inte tillräckligt kan visa hur ett område för 
landsbygdsutveckling (LIS) i Långared är förenligt med 7 kap. 18 e § första stycket MB, och 
därför inte kan godkännas. Med anledning av detta har LIS-området vid Bruks udde i 
Långared återgått till tidigare status som ”fråga om exploatering utreds i detaljplan”. I 
översiktsplanen föreslås en LIS-utredning tas fram som ett tillägg till översiktsplanen, där mer 
djupgående analyser och redovisningar kan göras över lämpliga platser för 
landsbygdsutveckling i strandnära läge.

Av övriga yttranden är det flera som berör nya bebyggelseområden i, eller strax utanför 
Alingsås tätort, som inte finns med i tillväxtprogrammet. Dessa pekas därför inte heller ut i 
den här översiktsplanen, för att fullfölja synkroniseringen mellan tillväxtprogram och 
översiktsplan enligt kommunstyrelsens återremiss.

Ett flertal yttranden handlar om en vägsträckning strax sydväst om det område i Bolltorp som 
är utpekat som ”utbyggnad, huvudsakligen bostäder”. Yttrandena rör bland annat geoteknik, 
kulturmiljö, infrastruktur och naturvärden, vilket är frågor som får utredas närmare i eventuellt 
kommande program/detaljplan.

Ett antal yttranden rör Sollebrunns utveckling och brist på bland annat verksamhetsmark, 
översyn av de offentliga miljöerna, samt uppföljningen av visionerna från ÖP95. I 
översiktsplanen belyses ett behov av ny fördjupning av översiktsplanen (FÖP) för orten, där 
markanvändningen kan ses över och studeras mer fördjupat.

FÖP Västra Bodarna antogs 2014 och fortsätter gälla även efter att denna översiktsplan 
antagits. Vindbruk – Tematiskt tillägg till ÖP -95 antogs 2011 och kommer att aktualiseras 
som en del i den nya översiktsplanen i samband med att denna antas.

FÖP Ingared-Hemsjö, FÖP Ödenäs och FÖP Bjärkeorterna är inaktuella och ersätts av 
denna översiktsplan till dessa att en ny fördjupning antas.

FÖP stadskärnan antogs 2001 och FÖP Staden Alingsås antogs 2008. Båda dessa är 
inaktuella, framför allt avseende rekommendationer för mark- och vattenanvändning, och 
ersätts därför i sin helhet av denna översiktsplan. FÖP staden Alingsås och FÖP 
stadskärnans förutsättningar och utgångspunkter samt planförslag och konsekvenser 
kvarstår som kunskapsunderlag till dess att ny fördjupning antas, inklusive bilagorna 
Kulturhistorisk inventering, Trafiktaktik och Utformningsprogram.
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KF § 182 forts  2011.170 KS, forts

Översiktsplanens digitala kartlager rekommendationer respektive mark- och 
vattenanvändning kommer inte att förändras efter det att översiktsplanen slutgiltigt antagits. 
Dessa kartlager är de som visar på kommunens intentioner avseende mark- och 
vattenanvändning. Övriga digitala kartlager kommer att uppdateras löpande. Med de 
förändringar som redovisas i utställningsutlåtandet läggs förslaget till översiktsplan för 
Alingsås kommun fram till kommunfullmäktige för antagande.
Förslag till beslut i kommunfullmäktige:

Upprättat utställningsutlåtande, upprättade konsekvenser samt förslag till översiktsplan med 
tillhörande kartor antas.

Samhällsbyggnadsnämnden får i uppdrag att ta fram en LIS-utredning som ett tillägg till 
översiktsplanen.

Kommunfullmäktige beslutar att FÖP staden Alingsås och FÖP stadskärnans förutsättningar 
och utgångspunkter samt planförslag och konsekvenser kvarstår som kunskapsunderlag till 
dess att nya fördjupningar antas, inklusive bilagorna Kulturhistorisk inventering, Trafiktaktik 
och Utformningsprogram.

Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 15 oktober 2018, § 162 och för egen del 
beslutat att frågan om framtagande av fördjupade översiktsplaner lämnas tillsammans med 
frågan om klassning av jordbruksmark till flerårsstrategiberedningen.
 
Anförande
Anförande hålls av Simon Waern (S), Anna Hansson (MP) och Anita Brodén (L).
 
Yrkande
Simon Waern (S) och Anita Brodén (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.
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Beslut
KF § 182, forts  2011.170, forts
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige för beslut:

1. Upprättat utställningsutlåtande, upprättade konsekvenser samt förslag till översiktsplan 
med tillhörande kartor antas.

2. Samhällsbyggnadsnämnden får i uppdrag att ta fram en LIS-utredning som ett tillägg till 
översiktsplanen.

3. Kommunfullmäktige beslutar att FÖP staden Alingsås och FÖP stadskärnans 
förutsättningar och utgångspunkter samt planförslag och konsekvenser
    kvarstår som kunskapsunderlag till dess att nya fördjupningar antas, inklusive bilagorna 
Kulturhistorisk inventering, Trafiktaktik och Utformningsprogram.
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KF § 182, forts  2011.170, forts
Anteckning
Anna Hansson (MP) lämnar följande protokollsanteckning:
Vi i Miljöpartiet stödjer inte alla delar av Översiktsplanen (ÖP). Vi ser att det finns brister och 
osäkerheter avseende till exempel skydd av jordbruksmark och strandområden. Vi ser dock 
att det är angeläget att en ny ÖP antas, eftersom den är ett viktigt underlag i många 
kommunala processer och en viktig information till både kommunens invånare och externa 
intressenter.

ÖP inte bindande. Det är en viljeinriktning där avsikter kan regleras mellan stat 
(representerad av Länsstyrelsen) och kommun. ÖP medför automatiskt inga rättigheter eller 
skyldigheter.

Vi noterar att Länsstyrelsen har gjort påpekande avseende eventuell exploatering av 
jordbruksmark:

”För den bebyggelse som föreslås på jordbruksmark saknas redovisning av hur kommunen 
kommit fram till att det är i överenstämmelse med 3 kap 4 § miljöbalken. Det innebär att 
kommunen i samband med upprättande av detaljplan behöver visa på att villkoren enligt 3 
kap 4 § miljöbalken är uppfyllda. Om den jordbruksmark som föreslås att tas i anspråk 
bedöms vara brukningsvärd jordbruksmark, så ska kommunen visa att den nya 
markanvändningen är ett väsentligt samhällsintresse. Kommunen ska också visa varför det 
inte finns något annat lämpligt markområde som kan användas i stället. Alternativa områden 
ska sökas inom hela den egna kommunen 9."

”9 I kommuner med högvärdig jordbruksmark omfattar utredningsområdet för alternativ mark 
inte bara den egna kommunen utan även hela regionen (prop 1985/86:3, sida 54). På sida 
158 i samma proposition anges att brukningsvärd jordbruksmark avser mark som med 
hänsyn till läge, beskaffenhet och övriga förutsättningar är lämpad för jordbruksproduktion.

Vi i Miljöpartiet kommer att fortsätta att verka för att skydda jordbruksmarken, framför allt 
åkermarken. Vi behöver öka vår lokala självförsörjningsgrad av livsmedel. Dels för att kunna 
konsumera mera närproducerade livsmedel, som är färska och som inte belastat miljön med 
långa transporter med mera. Dels för att stå rustade inför de klimatförändringar som nu 
pågår och kommer att förvärras, och som riskerar lokal brist på livsmedel i den offentliga 
verksamheten och i invånarnas egna hushåll.

Expedieras till 
SBN
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§ 183  2018.644 KS  

Revisorernas bedömning av delårsrapport augusti 2018 för Alingsås 
kommun samt för Alingsås och Vårgårda Räddningstjänstförbund 
(handlingar senare) 

Ärendebeskrivning
 
Revisorerna i Alingsås kommun har i skrivelse den 23 oktober 2018 lämnat sin bedömning
av delårsrapport Alingsås kommun 2018.
 
I granskningen har revisorerna under rubrikerna: balanskrav, redovisning av pensioner samt
måluppfyllelse – God ekonomisk hushållning lämnat bedömningar.
 
Revisorerna bedömer, med undantag av att pensioner intjänade före år 1998 i sin helhet
redovisas som skuld i balansräkningen, att delårsrapporten i huvudsak är upprättad i
enlighet med lagen om kommunal redovisning och i allt väsentligt ger en rättvisande bild av
kommunens ekonomiska resultat och ställning.
 
Revisorerna har översiktligt, enligt kommunallagen 12 kap. 2 a §, granskat om resultatet är
förenligt med fullmäktiges beslut om mål och riktlinjer för god ekonomisk hushållning.
 
Revisorerna bedömer att resultatet för de finansiella målen i huvudsak är förenligt med vad
fullmäktige bestämt. Detta då fyra av fem finansiella mål förväntas kunna uppnås under
året. Vad gäller de verksamhetsmässiga målen kan revisorerna inte bedöma måluppfyllelsen
eftersom delårsrapporten inte innehåller någon uppföljning av fullmäktiges prioriterade mål.
 
Kommunen bör enligt revisorernas mening utveckla tydliga kriterier för bedömning av 
huruvida god ekonomisk hushållning föreligger och inte.

Beslut
Kommunfullmäktiges beslut:
 
Kommunfullmäktige tar del av revisorernas rapporter för delårsbokslut 2018 som underlag till 
ställningstagande i ärendet delårsbokslut 2018 Alingsås kommun.
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§ 184  2018.551 KS  

Delårsbokslut 2018 för Alingsås kommun 

Ärendebeskrivning
Alingsås kommuns styrmodell anger att delårsrapporten är en uppföljning av kommunens 
mål och medel, såväl som ett underlag till kommande års flerårsstrategi. I den ekonomiska 
sammanfattningen analyseras främst de prognostiserade värdena och nyckeltalen i 
förhållande till kommunens fastställda finansiella mål. Delårsrapporten är ett viktigt verktyg 
för kommunstyrelsen och kommunfullmäktige vid styrning och uppföljning av kommunens 
verksamheter och bolag löpande under året. Delårsrapporten är utformad enligt 
redovisningslagens krav och innehåller resultaträkning, balansräkning, finansieringsanalys 
samt verksamhetsberättelse.

Beredning

Kommunledningskontoret har i skrivelse den 28 september 2018 lämnat följande yttrande:

Kommunstyrelsen utövar uppsiktsplikt gentemot kommunens nämnder samt styrelser och 
återrapporterar detta löpande under året. Kommunens nämnder och styrelser har antagit 
flerårsstrategier för perioden 2018-2020.

Kommunfullmäktiges prioriterade mål:

Samtliga av kommunens nämnder har i enlighet med kommunens styrmodell brutit ned 
beslutade prioriterade mål och indikatorer till nämndspecifika åtaganden samt tillhörande 
nyckeltal. Nämndernas arbete med åtagandena pågår. Prognos för nämndernas åtaganden 
redovisas i delårsrapporten. Indikatorerna redovisas, i enlighet med kommunens styrmodell, i 
samband med årsredovisningen. Merparten av åtagandena pågår och beräknas antingen 
slutföras under året, alternativt pågå under planperioden. Ett åtagande bedöms ej uppnås:

Vård- och äldreomsorgsnämnden åtar sig att reducera nämndens kostnader till att motsvara 
budget för funktionshinderverksamheten.
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KF § 184, forts  2018.551 KS

Uppdrag från kommunfullmäktige:

Kommunfullmäktige beslutade i samband med flerårsstrategi 2018-2020 om 44 uppdrag till 
kommunens nämnder. Nytt för år 2018 är att uppdragen enligt beslut i kommunfullmäktige 
ska slutföras under året. Av totalt 44 uppdrag bedöms 34 att slutföras under året. Merparten 
av de uppdrag som ej bedöms uppnås under året är av långsiktig karaktär och kommer 
behöva fortlöpa över årsskiftet.

Intern kontroll:

I delårsbokslutet framgår att samtliga nämnder påbörjat sitt arbete med intern kontroll. 
Samtliga nämnder utom två bedömer att identifierade kontrollmoment kommer vara 
kontrollerade under året. Avvikelserna återfinns inom kommunstyrelsen och kultur- och 
fritidsnämnden.

Resultatuppföljning:

Delårsprognosen för Alingsås kommun 2018 uppgår till ett överskott om 77,6 mnkr, vilket är 
15,8 mnkr bättre än budgeterat. Relateras årets resultat till skatteintäkter och generella 
statsbidrag uppgår resultatet till 3,4 % vilket överstiger kommunens finansiella mål för god 
ekonomisk hushållning. Främsta förklaringen till prognostiserat överskott i relation till budget 
återfinns inom finansieringen. Ett starkare finansnetto samt genomförda tomtförsäljningar 
stärker resultatet innevarande år.

Driftuppföljning:

Nämnderna prognostiserar ett samlat överskott om 1,4 mnkr. Underskott återfinns inom vård- 
och äldreomsorgsnämnden vilket främst hänför sig till verksamheten för funktionshinder. 
Därtill bidrar en ökning i utförda hemtjänsttimmar till underskottet.

Kommunstyrelsen är den nämnd som prognostiserar det största överskottet. Prognosen 
förklaras främst av överskott inom IT-verksamheten.

Investeringsuppföljning:

Prognos per helår för investeringarna uppgår till 131,4 mnkr, vilket är 39,8 mnkr lägre än 
budgeterat. Avvikelsen återfinns främst hos de skattefinansierade verksamheterna som 
prognostiserar ett lägre utfall än budgeterat.
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KF § 184, forts  2018.551 KS

Framtidsutsikter:

Prognos per helår för Alingsås kommun visar en positiv avvikelse om 15,8 mnkr. Totalt sett 
prognostiserar nämnderna en budget i balans vilket är positivt. Nämnderna framför dock 
behov inför år 2019 motsvarande omkring 130 mnkr (utöver redan beslutad uppräkning). 
Kommunledningskontoret gör bedömningen att framförda behov om ca 130 mnkr 2019 är av 
sådan omfattning att det inte är möjligt att tillgodese äskanden utan stora intäktsökningar. 
Kommunledningskontoret anser därav att fullmäktige ger nämnderna i uppdrag att 
omgående ta beslut om handlingsplaner. Handlingsplanernas syfte bör vara att efterleva de 
av fullmäktige beslutade ramarna 2019. Verksamheterna behöver redan innevarande år 
påbörja omställningen.

Uppföljning kommunkoncern:

Delårsbokslut 2018 för Alingsås kommun innehåller även bokslut för de kommunala bolagen 
och räddningstjänstförbundet. Resultatet för perioden för kommunkoncernen, kommunen 
inkluderat, uppgår till 178,7 mnkr med en prognos per helår som uppgår till 149 mnkr.

Prognosen avser resultat före skatt och koncernbidrag och fördelar sig på AB Alingsåshem 
med 33 mnkr, Fabs AB 6 mnkr, Alingsås Energi Nät AB 38 mnkr, Fastighetskoncernen 
Alingsås Rådhus AB 0 mnkr, AB Alingsås Rådhus -6 mnkr, Alingsås och Vårgårda 
Räddningstjänstförbund 1,5 mnkr samt kommunen enligt ovan på 77,6 mnkr, totalt ca 149 
mnkr.

Motsvarande utfall för helåret 2017 uppgick till 82 mnkr. Skillnaden mellan prognos för 2018 
på 149 mnkr och utfall 2017 motsvarande 82 mnkr är främst hänförlig till de lösenkostnader 
av swappar som bolagskoncernen hade under slutet av 2017.

I koncernbolagen pågår likt föregående år stora investeringar i form av förskolor och skolor, 
avslut av utbyggnad av Nolhagahallen, fortsatt utbyggnad av fjärrvärme, elnät och 
anslutningar till stadsnätet, hyreshus i Stadsskogen etc. För 2018 uppgår investeringarna 
hittills till 275 mnkr att jämföra med 361 mnkr för motsvarande period 2017. De kommande 
investeringarna i bolagskoncernen innebär att de finansiella riskerna i kommunkoncernen 
fortsätter att öka vilket ställer allt större krav på effektiv finansieringshantering och 
likvidmässiga flöden och en ekonomi som kräver central styrning och ledning. Det krävs ett 
fortsatt gemensamt arbete med att finna finansieringslösningar utifrån det beslutade 
lånetaket.

Moderbolaget, AB Alingsås Rådhus, är involverat i två processer med Skatteverket, där 
Skatteverket ifrågasatt avdrag för kostnader och moms avseende verksamheten Lights in 
Alingsås och projekt Passivhuscentrum. Det ena målet ligger för avgörande i 
förvaltningsätten och det andra i kammarrätten. I och med förra årets beslut avseende 
nedläggning av projektet Passivhuscentrum och överenskommelsen med Alingsås Energi 
Nät AB avseende Lights in Alingsås är moderbolaget numera ett renodlat ägarbolag med 
fokus på styrning och ledning av övriga koncernbolag.
Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 15 oktober 2018, § 164.
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KF § 184, forts  2018.551 KS, forts
 
Anförande
Anförande hålls av Leif Hansson (S), Anna Hansson (MP), Eva-Lotta Pamp (M), Maria B 
Nilsson (S), Micaela Kronberg Thor (M), Simon Waern (S), Kent Perciwall (KD), Boris 
Jernskiegg (SD), Pär-Göran Björkman (S), Britt-Marie Kuylenstierna (MP), Daniel Filipsson 
(M), Anita Brodén (L), Staffan Albinsson (C), Vanja Larsson (V) och Holger Andersson (L).
 
Yrkande
Eva-Lotta Pamp (M), Micaela Kronberg Thor (M), Simon Waern (S), Kent Perciwall (KD), 
Pär-Göran Björkman (S), Britt-Marie Kuylenstierna (MP), Daniel Filipsson (M) och Anita 
Brodén (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.

Beslut
KF § 184, forts  2018.551 KS
Kommunfullmäktiges beslut:

1. Delårsbokslut för Alingsås kommun godkänns.
 
2. De nämnder som prognostiserar underskott innevarande år ska snarast besluta om 
handlingsplaner för att hantera prognostiserade underskott.
 
3. De åtaganden och uppdrag som ej bedöms uppfyllas beaktas under kommande möten 
inom ramen för kommunstyrelsens uppsiktsplikt.
 
4. Kommunens nämnder ges i uppdrag att omgående besluta om handlingsplaner med syfte 
att påbörja omställningsarbetet för att efterleva de av
    fullmäktige beslutade ramarna 2019.
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KF § 184, forts  2018.551 KS, forts
Anteckning
Anna Hansson (MP) lämnar följande protokollsanteckning:
Delårsbokslutet är ofta en intressant rapportering från nämnderna. Jag vill lyfta fram ett par 
saker för reflektion.

Barn- och ungdomsnämnden (BUN) har ansvaret för kostenheten och här kan vi för första 
gången se lite ny information. BUN har ett åtagande som lyder: ”BUN åtar sig att öka 
andelen ekologisk mat och att andelen köttkonsumtion ska minska”.
Nyckeltalen som redovisas säger att:
Procentuellt inköpt ekologisk andel är 25 %
Inköpt köttmängd för jan-juni är 33 934 kg
Andel vegetariskt serverade lunchrätter är 8, 53% av totalt antal
serverade lunchrätter.
Det är glädjande att vi för första gången kan se hur mycket kött som konsumeras inom 
BUN:s verksamhet, och hur stor andel vegetariska rätter som serveras. Kommunens 
Livsmedelsprogram anger att vi ska minska vår konsumtion av kött och öka vår andel 
vegetabilisk kost. Kött och andra animaliska produkter medför en mycket stor belastning på 
miljö och klimat. All storskalig animalisk livsmedelsproduktion medför också ett allvarlig 
lidande för en ofattbart stor mängd djur. Vi behöver fortsätta att verka för att vår konsumtion 
av kött ska minska och vår konsumtion av växtbaserade livsmedel ska öka.

Avseende den ekologiska andelen mat som serveras, så anser vi att den bör vara betydligt 
högre. Under många år har vi verkat för att denna ska öka, men inte fått gehör. Det har 
hävdats att det är för dyrt med högre andel ekologisk mat. Dock finns det många kommuner 
som lyckas bättre än oss. I samband med den senaste kostupphandlingen blev kostnaden 
för maten lägre. Dessa frigjorda resurser växlades dock aldrig över till en ökad andel 
ekologisk mat. I kommunens Livsmedelsprogram anges också att vi ska öka andelen 
närproducerade livsmedel som konsumeras i våra verksamheter. Avseende detta kan vi 
tyvärr fortfarande inte se varken nyckeltal eller något förändringsarbete. Det är beklagligt och 
vi efterlyser detta.
I samband med delårsbokslutet vill jag ännu en gång efterlysa Miljöbokslutet och bokslutet 
för social hållbarhet. Två parlamentariska grupper, där samtliga partier var representerade, 
arbetade för ca 2-3 år sedan fram faktaunderlag, åtagande och nyckeltal för årlig uppföljning 
avseende ekologisk hållbarhet och social hållbarhet. Vi beslutade också att dessa bokslut 
ska följas upp varje år i Kommunfullmäktige. Detta har inte fungerat alls. Ett miljöbokslut har 
redovisats här, sedan inga flera. Något bokslut för social hållbarhet har aldrig rapporterats till 
Kommunfullmäktige. Detta är under all kritik. Fattade beslut ska respekteras och efterföljas.

Expedieras till 
Samtliga nämnder och bolag, AVRF

18



Kommunfullmäktige
Protokoll

2018-10-31

Justerandes sign Justerandes sign Justerandes sign Utdragsbestyrkande

19



Kommunfullmäktige
Protokoll

2018-10-31

Justerandes sign Justerandes sign Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§ 185  2018.048 KS  

Fixartjänst, förändring i ålder hos målgrupp 

Ärendebeskrivning
Kommunfullmäktige beslutade vid sitt sammanträde den 6 september 2006, § 129 att en 
fixartjänst inrättas. Fixartjänsten vänder sig till alla kommunens medlemmar, 75 år och äldre 
samt till medlemmar med hemtjänst, 65 år och äldre.
Vård- och äldreomsorgsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 18 december 2017, § 
96 att hemställa till kommunfullmäktige att besluta om att kommunens fixartjänst vänder sig 
till äldre medlemmar i Alingsås kommun, och att uppdraget ska rymmas inom uppdragets 
budget.
Kommunstyrelsen beslutade vid sitt sammanträde den 7 maj 2018, § 72 att återremittera 
ärendet till vård- och äldreomsorgsnämnden i syfte att tydliggöra förslag till beslut kring vad 
som avses med ”äldre medlemmar i Alingsås kommun”.
Vård- och äldreomsorgsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 27 augusti 2018, § 69 
att föreslå kommunfullmäktige att besluta om att fixartjänst vänder sig till invånare i Alingsås 
kommun 67 år eller äldre, och att uppdraget ska rymmas inom uppdragets budget.
 
Beredning
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 12 september 2018 lämnat följande yttrande:
Kommunens fixartjänst inrättades med stöd av lag om kommunal befogenhet att 
tillhandahålla servicetjänster åt äldre (2006:492). Denna lag har sedan ersatts med Lag om 
vissa kommunala befogenheter (2009:47).
Lagen (2009:47) anger att ”en kommun utan föregående individuell behovsprövning får 
tillhandahålla servicetjänster åt personer som fyllt 67 år. Med servicetjänster avses tjänster 
som är avsedda att förebygga skador, olycksfall eller ohälsa och som inte utgör personlig 
omvårdnad.”
 
Vård – och äldreomsorgsnämndens förslag till beslut är i linje med vad som anges i lagen om 
vissa kommunala befogenheter (2009:47). Med anledning av målgruppens omfattning gör 
nämnden bedömningen att det inte är rimligt att inrätta en särskild fixartjänst via
biståndsbeslut eller på annat sätt, för gruppen 65 - 67 år. Nämnden föreslår därför att 
fixartjänsten riktar sig till medlemmar i Alingsås kommun 67 år och äldre.    
Ekonomisk bedömning:
Vård- och äldreomsorgsnämnden gör bedömningen att förslaget ryms inom befintlig ram för 
uppdraget.
Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 15 oktober 2018, § 165.
 
Anförande
Anförande hålls av Holger Andersson (L) och Micaela Kronberg Thor (M).
 
Yrkande
Micaela Kronberg Thor (M) och Holger Andersson (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag.
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Beslut
KF § 185, forts  2018.048 KS, forts
Kommunfullmäktiges beslut:
 
1. Kommunens fixartjänst vänder sig till invånare i Alingsås kommun 67 år eller äldre.
2. Uppdraget ska rymmas inom befintlig budget.

Expedieras till 
VÄN
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§ 186  2018.496 KS  

VA-taxa 2019 

Ärendebeskrivning
Tekniska nämnden beslutade vid sitt sammanträde den 28 augusti § 59 att föreslå 
kommunfullmäktige att fastställa förslag till ny VA-taxa inom allmänna vattentjänster 
(2006:412). Den nya taxan föreslås gälla från 1 januari 2019.

Beredning
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 5 september 2018 lämnat följande yttrande:
Kommunledningskontoret har tagit del av tekniska nämndens beslut och gör följande 
bedömning.

Alingsås kommuns VA-taxa har varit oförändrad sedan år 2016. Till 2016 års VA-taxa 
gjordes en höjning av brukningsavgiften med 3%. Sedan dess har brukningstaxan varit 
oförändrad, dvs varken indexreglerad eller taxejusterad. Taxan ska sättas utifrån 
självkostnadsprincipen och den föreslagna höjningen är för att möta VA-verksamhetens 
planerade utgifter.

VA-verksamheten strävar efter att hålla en hög investeringstakt för att säkra den långsiktiga 
hållbarheten. Stora investeringar krävs för t ex förnyelse av ledningsnätet, utbyggnad av VA 
till nya områden samt modernisering av verksamhetens befintliga anläggningar.

Som underlag till tekniska nämndens beslut görs en jämförelse med övriga kommuner i 
Västra Götaland. I jämförelsen framgår att Alingsås kommun har en relativt låg avgift. 
Föreslagen höjning om 9 % förändrar inte placeringen relativt andra. En höjning med 9 
procent innebär en årlig ökad kostnad för typhus A med 465 kr, det vill säga från 5 171 kr/år 
till 5 636 kr/år.

Kommunledningskontoret gör bedömningen att föreslagen taxa bör godkännas.
Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 15 oktober 2018, § 166.

Beslut
Kommunfullmäktiges beslut:
VA-taxa 2019 godkänns och börjar gälla från och med den 1 januari 2019.

Expedieras till 
TN, Klk-författningssamling
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§ 187  2017.033 KS  

Svar på motion angående att skapa en mötesplats för att stärka den 
lokala demokratin - Lena Klevenås (MP) 

Ärendebeskrivning
Lena Klevenås (MP) har till kommunfullmäktige den 25 januari 2017, § 41 lämnat en motion 
om att skapa en mötesplats för att stärka den lokala demokratin.
Motionären föreslog att Alingsås kommunfullmäktige beslutar att utreda möjligheten att 
skapa en mötesplats mellan förtroendevalda, ungdomar och äldre i Alingsås för att prata om 
hur vår lokala demokrati fungerar.
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 22 februari 2017, § 25 att lämna ärendet till 
Demokratiforum för yttrande.
 
Demokratiforum har behandlat remissen och framfört följande:
Det finns behov av mötesplats mellan pensionärer och ungdomar. Ett exempel på aktivitet 
som kan genomföras är seminarier. En digital mötesplats behöver utvecklas i framtiden och 
det behövs ett tillgänglighetsanpassat medborgarkontor i Alingsås tätort.
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott återremitterade vid sitt sammanträde den 15 augusti § 128 
ärendet för ytterligare beredning.
 
Beredning
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 18 september 2018 lämnat följande yttrande:
 
Kommunledningskontoret har tagit del av Demokratiforums yttrande samt i övrigt berett 
ärendet.
 
Kommunfullmäktige antog vid sitt sammanträde den 13 december 2017, § 251 flerårsstrategi 
2018-2020 för Alingsås kommun. Flerårsstrategin innehåller ett antal uppdrag till nämnder 
och styrelser. Ett av uppdragen innebär att samtliga nämnder ges i uppdrag att stärka och 
utveckla demokratin och i lämpliga former använda sig av medborgardialog.
 
Kommunledningskontoret gör bedömningen att uppdraget till samtliga nämnder i 
flerårsstrategi 2018-2020 ligger i linje med motionens intentioner. Då uppdraget riktar sig till 
samtliga nämnder kan uppdraget vid ett genomförande bidra till att stärka vår lokala 
demokrati inom flera områden. Uppdraget uppmuntrar även till en utökad användning av 
medborgardialog vilket möjliggör ett sammanhang att utbyta synpunkter mellan allmänhet, 
förvaltning och politik.
 
Samtliga nämnder har i samband med vårbokslutet redogjort för hur de arbetar med att 
stärka och utveckla demokratin. Motsvarande återrapportering kommer ske i samband med 
kommunens delårsbokslut, dels i form av respektive nämnds beslut om delårsbokslut, dels i 
det samlade delårsbokslutet för Alingsås kommun. Denna återrapportering sker slutligt till 
kommunfullmäktige.
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KF § 187, forts  2017.033 KS
Hittills under året har nämnderna redogjort för bland annat följande avseende det riktade 
uppdraget:
Samhällsbyggnadsnämnden utreder möjligheten att använda sig av medborgardialog i 
samrådsskedet på lämpliga detaljplaner
Socialnämnden och vård- och äldreomsorgsnämnden arbetar med olika former av brukarråd.
Kultur- och fritidsnämnden arbetar med ungdomsråd vilket bidrar till att ge ungdomar insikt i 
den demokratiska processen.
Kultur- och fritidsnämnden har genomfört ”Demokrativecka” på Kulturhuset i samverkan med 
ett antal pensionsorganisationer. Bland annat genomfördes en kulturpolitisk debatt.
Tekniska nämnden avser genomföra medborgardialog avseende projektet att identifiera 
otrygga platser i kommunen.
Barn- och ungdomsnämnden har ökat fokus på barnkonsekvensanalyser vid beredning av 
ärenden.

Kommunledningskontoret gör bedömningen att motionens intentioner ryms inom fullmäktiges 
beslutade uppdrag till samtliga nämnder. En fördel med att kommunfullmäktige har beslutat 
om ett särskilt uppdrag inom området är att det även medför en löpande återrapportering. 
Respektive nämnd har krav på sig att i samband med årets samtliga bokslut redogöra för hur 
de bidragit till uppdragets uppfyllelse. Kommunfullmäktige har därmed även vid eventuellt 
behov möjlighet att besluta om ytterligare uppdrag till enskilda eller samtliga nämnder. 
 
Kommunledningskontoret anser att motionen bör anses besvarad med hänvisning till att 
intentionerna ryms inom pågående uppdrag som riktats till kommunens samtliga nämnder.
Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 15 oktober 2018, § 167.
Anförande
Anförande hålls av Simon Waern (S), Anna Hansson (MP), Holger Andersson (L) och Boris 
Jernskiegg (SD).
 
Yrkande
Simon Waern (S) och Anna Hansson (MP) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.

Beslut
Kommunfullmäktiges beslut:
Motionen anses besvarad.
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KF § 187, forts  2017.033 KF, forts
Anteckning
Anna Hansson (MP) lämnar följande protokollsanteckning:
var på motion angående att skapa en mötesplats för att stärka den lokala demokratin - Lena 
Klevenås (MP)

Lena finns inte längre ibland oss. Det blir i stället jag som kommenterar hanteringen av 
motionen.

Lenas avsikt med motionen var att skapa mötesplatser mellan förtroendevalda, ungdomar 
och äldre för samtal om hur den lokala demokratin fungerar. Syftet är välbehövligt, då dessa 
mötesplatser är bristfälliga i dagens samhälle. Människor hålls ofta åtskilda till följd av den 
ålderskategori och livssituation de befinner sig i. Möten mellan människor i olika 
åldersgrupper är viktiga för att vi ska se och förstå varandra och skapa ett välfungerande 
samhälle för alla.

Allmänhetens, och framför allt de yngres kunskaper, om hur demokratin fungerar, och värdet 
av den tycks i många fall allvarligt bristfällig. Det är viktigt att vi politiker är involverade i en 
kontinuerlig dialog med våra invånare och bjuder in till samtal.

I svaret på motionen redovisas vad kommunen, genom framför allt nämnderna, gör i form av 
dialog med invånarna. De är trevlig läsning. Men det räcker inte. Vi accepterar dock att 
motionen anses besvarad.

I samband med att Kabom-huset stängs för omfattande renovering, har undertecknad lämnat 
in en motion om inrättandet av ett Föreningarnas Hus. Förhoppningsvis kan ett 
Föreningarnas Hus skapa just den typ av mötesplatser mellan politiker, unga och äldre, så 
som Lena efterlyst.
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§ 188  2017.739 KS  

Svar på motion angående tillfällig parlamentarisk arbetsgrupp för 
kommunens integrationsinsatser - Staffan Albinsson (C) 

Ärendebeskrivning
Staffan Albinsson (C) har till kommunfullmäktige den 29 november 2017, § 243 lämnat en 
motion om inrättande av en tillfällig parlamentarisk arbetsgrupp för kommunens 
integrationsinsatser.
 
Motionären yrkar att:

 en tillfällig parlamentarisk arbetsgrupp för Alingsås kommuns integrationsarbete 
inrättas

 arbetsgruppen ska återkomma med rapport och förslag till förbättringsåtgärder
 arbetsgruppen upphör vid utgången av augusti 2018
 kommunstyrelsen får i uppdrag att ta fram förslag till reglemente, inklusive arvodering,

för den tillfälliga arbetsgruppen senast under januari 2018
 kommunstyrelsen ges i uppdrag att genom kommunledningskontoret bistå med

tjänstemannastöd
 kommunfullmäktiges valberedning ges i uppdrag att återkomma med förslag till

ledamöter och ersättare, tillika sammankallande och vice sammankallande
 finansiering av den tillfälliga arbetsgruppen beaktas i flerårsstrategi 2018-2020

 
Kommunfullmäktige beslutade att lämna motionen till kommunstyrelsen för beredning.
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 25 april 2018, § 78, att remittera motionen till 
socialnämnden och utbildningsnämnden för beredning.
 
Utbildningsnämnden har den 12 juni 2018, § 52 lämnat följande yttrande:
I kommunfullmäktige fastställda flerårsstrategi 2018-2020 tilldelades utbildningsnämnden och 
kultur- och fritidsnämnden ett riktat uppdrag att ”genom samverkan med det civila samhället 
och näringslivet arbeta vidare med en framgångsrik integration i syfte att öka andelen i 
arbete samt delaktigheten i samhället”. I enlighet med uppdraget pågår sedan årsskiftet en 
ökad samordning av aktiviteter i syfte att förbättra och effektivisera arbetet med 
integrationsfrämjande åtgärder. Kommunfullmäktige fattade den 25 april 2018, § 87 beslut 
om politisk organisation mandatperioden 2019-2022 som innefattade att slå samman 
nämnderna. Det kommer att innebära ytterligare samverkans- och samordningsvinster 
gällande integrationsarbetet i förvaltningarnas verksamheter. Härutöver sker ett fortsatt 
samarbete med barn- och ungdomsförvaltningen samt socialförvaltningen för att säkra trygga 
övergångar för nyanlända elever samt aktiviteter i syfte att främja nyanländas inträde på 
arbetsmarknaden. Utbildningsnämnden vill dock påtala den fortsatt stora utmaningen i att 
kunna erbjuda permanenta boenden för de individer som har avslutat etableringsprocessen. 
Det är därför nämndens uppfattning att boendefrågan bör samordnas centralt i kommunen 
för att uppnå en effektiv hantering.
 
Socialnämnden konstaterar i beslut den 19 juni 2018, § 75 att samtliga yrkade förslag, 
genom kommunfullmäktiges beslut den 13 december 2017, § 251 om Flerårsstrategi 2018-
2020,  medför att åtgärderna inte kan genomföras. 
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KF § 188, forts  2017.739 KS
 
Beredning
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 21 september 2018 lämnat följande yttrande:
Kommunledningskontoret anser att det integrationsarbete som pågår i kommunen, enligt 
Flerårsstrategi 2018-2020, kommunfullmäktige den 13 december 2017, § 251, är fungerande 
och ständigt utvecklas utifrån målgrupp samt behov. Det finns ett gott samarbete mellan 
förvaltningarna vilket har förstärkts av de uppdrag som gavs gällande integrationsarbetet för 
utbildningsnämnden och kultur- och fritidsnämnden.
 
Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 15 oktober 2018, § 168.
 
Anförande
Anförande hålls av Staffan Albinsson (C) och Daniel Filipsson (M).
 
Yrkande
Daniel Filipsson (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.

Beslut
Kommunfullmäktiges beslut:
Motionen anses besvarad.
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§ 189  2018.345 KS  

Årsredovisning 2017 för Tolkförmedling Väst 

Ärendebeskrivning
Tolkförmedling Väst har upprättat årsredovisning avseende år 2017. De av 
kommunalförbundet förtroendevalda revisorerna har granskat årsredovisningen och i en 
skrivelse daterad den 14 maj 2017 uppmanat att respektive fullmäktige i 
medlemskommunerna ska bevilja ansvarsfrihet för direktionen samt de enskilda ledamöterna 
i densamma.

Beredning
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 19 september 2018 lämnat följande yttrande:
Kommunledningskontoret har tagit del av kommunalförbundet Tolkförmedling Väst 
årsredovisning för 2017 med tillhörande underlag. Ett av underlagen utgörs av en skrivelse 
utställd av revisionsbyrån PwC som reviderat årsredovisning 2017 för Kommunalförbundet 
Tolkförmedling Väst. PwC gör bedömningen att upprättad årsredovisning för 2017 i allt 
väsentligt är upprättad i enlighet med kommunal redovisningslag. PwCs bedömning är 
begränsad till den finansiella revisonen av årsredovisningen.

Kommunledningskontoret ser ingen anledning av överpröva den av PwC gjorda 
bedömningen av årsredovisning för år 2017. Alingsås kommun bör därför godkänna 
årsredovisningen för 2017 samt bevilja ansvarsfrihet för direktionen samt de enskilda 
ledamöterna i densamma.
 
Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 15 oktober 2018, § 169.

Beslut
Kommunfullmäktiges beslut:
 
1. Årsredovisning 2017 för kommunalförbundet Tolkförmedling Väst godkänns.
 
2. Ansvarsfrihet för direktionen samt de enskilda ledamöterna i densamma beviljas.

Expedieras till 
Tolkförmedling Väst
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§ 190  2018.298 KS  

Borgensförbindelse, regressavtal och avtal om medlemmarnas ansvar 
för Kommuninvests motpartsexponeringar avseende derivat 

Ärendebeskrivning
Kommuninvest ekonomiska förenings upplånings- och utlåningsverksamhet bedrivs i det av 
Föreningen helägda dotterbolaget Kommuninvest i Sverige AB (publ) (”Kommuninvest”). För 
att Kommuninvest i sin upplåning ska få bästa möjliga kreditvillkor på lånemarknaden 
återfinns i Föreningens stadgar som villkor för medlemskap, att samtliga medlemmar enligt 
separat tecknad borgensförbindelse ska ansvara solidariskt såsom för egen skuld för 
Kommuninvests samtliga förpliktelser. Samtliga medlemmar har tecknat borgensförbindelse. 
Kommunfullmäktige i Alingsås kommun beslutade den 26 januari 1994 att ingå 
borgensförbindelsen och har bekräftat densamma genom beslut av kommunfullmäktige den 
30 september 2009.
 
Ett borgensåtagande är enligt lag endast giltigt i tio år från den dag då åtagandet ingicks, 
alternativt från den dag då borgensåtagandet bekräftats genom beslut av
kommunfullmäktige. Giltighetstiden för Alingsås kommuns borgensåtagande kommer 
således inom kort att löpa ut. Med hänsyn till att borgensförbindelsen utgör ett av villkoren för 
medlemskap i Föreningen och den betydelse borgensförbindelserna har för Kommuninvests 
verksamhet är det av stor vikt att Alingsås kommun innan borgensförbindelsens giltighetstid 
löper ut på nytt fattar ett beslut i kommunfullmäktige som bekräftar att borgensförbindelsen 
alltjämt är gällande, samt därefter undertecknar en separat sådan bekräftelse av 
borgensförbindelsen. När detta har skett har borgensåtagandet förlängts ytterligare en 
tioårsperiod.
 
Samtliga medlemmar har, utöver borgensförbindelsen, tecknat ett separat regressavtal 
(”Regressavtalet”) med Kommuninvest samt ett avtal om medlemmarnas ansvar för 
Kommuninvests motpartsexponeringar avseende derivat (”Garantiavtalet”). Även dessa avtal 
är av avgörande betydelse för medlemskap i Föreningen samt av stor vikt för 
Kommuninvests verksamhet. Alingsås kommun undertecknade Regressavtalet den 8 
september 2011 och Garantiavtalet den 8 september 2011. Även dessa avtal riskerar att bli 
ogiltiga efter tio år och måste därför, inom denna tid, bekräftas i enlighet med vad som ovan 
angivits för borgensförbindelsen.
 
För att underlätta för medlemmarna har Kommuninvest beslutat att tillämpa ett gemensamt 
förfarande för samtliga bekräftelser och att Regressavtalet och Garantiavtalet således ska 
bekräftas i samband med borgensförbindelsen. På så sätt måste endast en bekräftelse 
göras, som omfattar såväl borgensförbindelsen som avtalen (”Bekräftelsen”).
 
Kommuninvest har upprättat checklista över åtgärder som ska vidtas vid tecknandet av 
Bekräftelsen. För att enhetlighet i dokumentationen för samtliga medlemmar (i dagsläget ca 
280 st) ska uppnås är det viktigt att samtliga medlemmar följer checklistan. I checklistan 
framgår bland annat hur kommunfullmäktiges beslut ska formuleras.
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KF § 190, forts  2018.298 KS
Beredning
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 19 september 2018 lämnat följande yttrande:

Alingsås kommun har per sista augusti 2018 en låneskuld om ungefär 3,4 dkr och den 
kommer sannolikt att öka under de kommande åren med bakgrund i de kommunala bolagens 
investeringsbehov. 90 procent av låneskulden återfinns hos Kommuninvest, vilket motsvarar 
drygt 3 Mdkr. Anledningen att Kommuninvest är den överlägset största motparten för 
kommunens lån är de attraktiva räntevillkor som Kommuninvest kan erbjuda. Vid varje 
refinansierings- och nyupplåningstillfälle så begärs offerter in från ett antal aktörer och det 
står klart att övriga aktörer har svårt att konkurrera med Kommuninvest i dagsläget.
 
Ekonomisk konsekvens:
Borgensåtagandet är fundamentet för Kommuninvests goda kreditvärdighet. Förbindelsen 
har följande lydelse:
 
”Till säkerhet för samtliga förpliktelser som Kommuninvest i Sverige AB ingått eller kommer 
att ingå går undertecknade landsting och kommuner solidariskt i borgen såsom för egen 
skuld i enlighet med vad som anges i stadgarna för Kommuninvest ekonomisk förening.”
 
Medlemmarna har därigenom ett direkt ansvar för Kommuninvests upplånade medel, 
betalningsskyldigheter enligt derivatkontrakt samt övriga förpliktelser. Borgensförbindelsen är 
enligt sin lydelse en proprieborgen med ett solidariskt ansvar. Detta innebär att 
fordringsägaren i händelse av utebliven betalning omedelbart kan avkräva betalning antingen 
av Kommuninvest eller av någon av borgensmännen. Fordringsägaren behöver inte först 
försöka få betalt från Kommuninvest, utan hela beloppet kan krävas direkt från en eller flera 
medlemmar. Regressavtalet reglerar medlemmarnas ansvar sinsemellan och styr hur det 
inbördes ansvaret mellan medlemmarna ska fördelas om en borgenär framställer krav 
gentemot en eller flera enskilda medlemmar. I Regressavtalet finns således en reglering för 
hur medlemmarnas respektive åtagande ska räknas ut.
 
Medlemmarna är ansvariga i enlighet med borgensförbindelsen för samtliga bolagets 
utestående förpliktelser till förfall. Vid utträde eller uteslutning är medlem ansvarig för sin del 
av de förpliktelser som uppstått fram till medlemmens avgång ur föreningen.
 
Ett borgensåtagande innebär alltid ett risktagande för kommunen, dock anser 
kommunledningskontoret att ett borgensåtagande gentemot Kommuninvest är av mindre 
risk. Den särskilda ställningen i den svenska konstitutionen, och den kommunala 
beskattningsrätten, gör att kommuner och landsting inte kan försättas i konkurs. I Sverige 
ställs höga krav på kommunernas och landstingens ekonomi. Om ett negativt resultat 
uppstår måste fullmäktige efter en balanskravsutredning anta en åtgärdsplan för att återställa 
det negativa resultatet inom tre år.
 
Kommunledningskontoret anser att Alingsås kommun skall förlänga sina åtaganden 
gentemot Kommuninvest enligt nedan förslag till beslut.
 
Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 15 oktober 2018, § 170.
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KF § 190, forts  2018.298 KS, forts
 
Anförande
Anförande hålls av Anton César (S).
 
Yrkande
Anton César (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.

Beslut
KF § 190, forts  2018.298 KS
Kommunfullmäktiges beslut:
 
Kommunfullmäktige beslutar:
 
Att Alingsås kommun bekräftar att den borgensförbindelse, som ingåtts i enlighet med 
kommunfullmäktiges beslut av den 26 januari 1994 (”Borgensförbindelsen”), vari Alingsås 
kommun åtagit sig solidariskt borgensansvar såsom för egen skuld för Kommuninvest i 
Sverige AB:s (publ) (”Kommuninvest”) förpliktelser, alltjämt gäller samt att Kommuninvest 
äger företräda Alingsås kommun genom att företa samtliga nödvändiga åtgärder för 
ingående och vidmakthållande av borgen enligt Borgensförbindelsen i förhållande till 
Kommuninvests nuvarande och blivande borgenärer.
 
Att Alingsås kommun bekräftar att regressavtalet undertecknat av Alingsås kommun den 8 
september 2011, vari det inbördes ansvaret mellan
Kommuninvests medlemmar regleras för det fall Kommuninvests borgenärer skulle 
framställa anspråk gentemot någon eller några av medlemmarna enligt Borgensförbindelsen, 
alltjämt gäller.
 
Att Alingsås kommun bekräftar att garantiavtalet undertecknat av Alingsås kommun den 8 
september 2011, vari Alingsås kommuns ansvar för Kommuninvests motpartsexponeringar 
avseende derivat regleras, alltjämt gäller.
 
Att utse att de personer som anges i kommunstyrelsens vid var tid gällande beslut om 
firmateckningsrätt för Alingsås kommun innehar rätt att för kommunens räkning underteckna 
alla handlingar som omfattas av detta beslut.

Expedieras till 
Advokatfirman Lindahl, laga kraft bevis
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§ 191  2018.270 KS  

Ej avgjorda motioner 2018 

Ärendebeskrivning
Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning skall kommunstyrelsen två gånger om året, i april 
och oktober, redovisa för fullmäktige de motioner som ännu inte beretts färdigt.

Kommunfullmäktige har då att ta ställning om motioner, vars beredning inte kunnat avslutas 
inom ett år, skall avskrivas från ytterligare beredning.

Beredning

Arbetsutskottet har den 3 oktober 2018, § 182 beslutat att hänskjuta ärendet till 
kommunstyrelsen för beslut.
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 9 oktober 2018 lämnat följande yttrande:
 
Ej avgjorda motioner med en beredningstid längre än ett år:

Motion angående terapihundar inom äldreomsorgen – Agneta Grange Petrusson (SD) 
2016.768 KS. Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 14 december 2016 att 
remittera motionen till vård- och äldreomsorgsnämnden. Vård- och äldreomsorgsnämnden 
har den 18 december 2017, § 91, lämnat svar på remiss. Motionen bereds av 
kommunledningskontoret.

Motion angående att införa strukturerade riskanalyser inom dricksvattenförsörjning – Thomas 
Pettersson (C) 2016.813 KS. Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 22 februari 
2017 att lämna motionen på remiss till miljöskyddsnämnden och tekniska nämnden. Svar 
inkom från nämnderna och kommunstyrelsen lämnade i beslut den 7 maj 2018, § 54, förslag 
till kommunfullmäktige att avslå motionen. Kommunfullmäktige beslutade den 30 maj 2018, § 
100, att återremittera motionen för ytterligare utredning.

Motion angående att skapa en mötesplats för att stärka den lokala demokratin – Lena 
Klevenås (MP) 2017.033 KS. Motionen lämnades av kommunstyrelsens arbetsutskott till 
Demokratiforum för yttrande den 22 februari 2017, § 25. Kommunstyrelsens arbetsutskott 
beslutade den 15 augusti 2018, § 128, att återremittera motionen till 
kommunledningskontoret för ytterligare beredning. Motionen bereds av 
kommunledningskontoret.

Motion om inrättande av råd för mänskliga rättigheter – Maria B. Nilsson (S) m fl 2017.150 
KS. Motionen remitterades av kommunstyrelsens arbetsutskott till kommunledningskontoret 
för beredning den 22 mars 2017, § 56. Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 14 
juni 2017, § 105, att återremittera motionen till kommunledningskontoret. Motionen bereds av 
kommunledningskontoret.
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Motion angående att bygga vackra träbroar för att pryda Alingsås och för att minska 
barriäreffekterna – Anna Hansson (MP) 2017.286 KS. Motionen lämnades av 
kommunstyrelsens arbetsutskott till samhällsbyggnadsnämnden för yttrande den 26 april 
2017, § 70. Samhällsbyggnadsnämnden lämnade yttrande den 20 november 2017, § 150. 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade att återremittera motionen till 
kommunledningskontoret för ytterligare beredning den 25 april 2018, § 59. Motionen bereds 
av kommunledningskontoret.

Motion angående framtagande av en bevarande- och utvecklingsplan för Alingsås innerstad 
– Simon Waern (S) 2017.436 KS. Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 16 augusti 
2018, § 133, att remittera motionen till samhällsbyggnadsnämnden. 
Samhällsbyggnadsnämnden lämnade den 23 april 2018, § 58, yttrande till 
kommunledningskontoret. Motionen bereds av kommunledningskontoret.

Motion angående vårdhundar inom äldreomsorgen – Agneta Grange Petrusson (SD) 
2017.615 KS. Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 25 april 2018, § 77, att 
remittera motionen till vård- och äldreomsorgsnämnden. Vård- och äldreomsorgsnämnden 
lämnade yttrande till kommunledningskontoret den 18 juni 2018, § 54. Motionen bereds av 
kommunledningskontoret.

Övriga ej avgjorda motioner:

Motion om att inrätta en intern bytessajt för överblivna kommunala möbler och bidra till ett 
miljömässigt hållbart samhälle – Britt-Marie Kuylenstierna (MP) 2017.670 KS. Arbetsutskottet 
beslutade att lämna motionen till kommunledningskontoret för beredning den 15 november 
2017, § 188. Kommunstyrelsen beslutade den 7 maj 2018, § 58, att återremittera motionen 
till kommunledningskontoret för ytterligare beredning. Motionen bereds av 
kommunledningskontoret.

Motion angående tillfällig parlamentarisk arbetsgrupp för kommunens integrationsinsatser – 
Staffan Albinsson (C) 2017.739 KS. Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 25 april 
2018, § 78, att remittera motionen till socialnämnden och utbildningsnämnden. 
Utbildningsnämnden har svarat på motionen den 12 juni 2018, § 52, och socialnämnden har 
svarat på motionen den 19 juni 2018, § 75. Motionen bereds av kommunledningskontoret.

Motion angående regelverk för fyrverkerier – Agneta Grange Petrusson (SD) och Boris 
Jernskiegg (SD) 2018.079 KS. Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 21 mars 
2018, § 46, att remittera till miljöskydds-, samhällsbyggnads- och tekniska nämnden samt 
Alingsås och Vårgårda Räddningstjänstförbund. Remissvar har lämnats av tekniska 
nämnden den 19 juni 2018, § 47, av samhällsbyggnadsnämnden den 18 juni 2018, § 99, 
miljöskyddsnämnden den 14 juni 2018, § 39. Kommunledningskontoret inväntar svar från 
Alingsås och Vårgårda Räddningstjänstförbund.
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Motion om riktlinjer och handlingsplan för alkohol och droger för förtroendevalda politiker – 
Anna Hansson (MP) 2018.118 KS. Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 21 mars 
2018, § 49, att lämna motionen till kommunledningskontoret för beredning. Motionen bereds 
av kommunledningskontoret.

Motion – säkrare kommun, klimathot – Boris Jernskiegg (SD) och Agneta Grange Petrusson 
(SD) 2018.187 KS. Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 25 april 2018, § 79, att 
remittera motionen till miljöskyddsnämnden, samhällsbyggnadsnämnden och tekniska 
nämnden. Svar skulle ha inkommit den 27 juli 2018. Kommunledningskontoret har påmint 
nämnderna om att svara på remissen och inväntar svar från nämnderna.

Motion – säkrare kommun, terrorhot – Boris Jernskiegg (SD) och Agneta Grange Petrusson 
(SD) 2018.188 KS. Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 25 april 2018, § 80, att 
lämna motionen till kommunledningskontoret för beredning. Motionen bereds av 
kommunledningskontoret.

Motion – säkrare kommun, kameraövervakning – Boris Jernskiegg (SD) och Agneta Grange 
Petrusson (SD) 2018.189 KS. Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 25 april 2018, 
§ 81, att lämna motionen till kommunledningskontoret för beredning. Motionen bereds av 
kommunledningskontoret.

Motion om kunskap i ett globaliserat informationssamhälle – Ulf Carmesund (S) och Leif 
Hansson (S) 2018.214 KS. Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 25 april 2018, § 
82, att lämna motionen till kommunledningskontoret för beredning. Motionen bereds av 
kommunledningskontoret.

Motion om en mänsklig stadsbyggnad för ökad trygghet – Bo Olsson (S) och Simon Waern 
(S) 2018.355 KS. Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 15 augusti 2018, § 137, att 
remittera motionen till samhällsbyggnadsnämnden. Svar ska inkomma till 
kommunledningskontoret senast den 26 januari 2019.

Motion – inför en visselblåsarfunktion i Alingsås kommun – Anita Brodén (L) 2018.373 KS. 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 15 augusti 2018, § 138, att lämna motionen 
till kommunledningskontoret för beredning. Motionen bereds av kommunledningskontoret.

Motion - snabbt besked kring byggärenden utan lovplikt samt halverad tid för enkla 
bygglovsärenden - Anita Brodén (L) 2018.374 KS. Kommunstyrelsens arbetsutskott 
beslutade den 15 augusti 2018, § 139, att remittera motionen till 
samhällsbyggnadsnämnden. Svar ska inkomma till kommunledningskontoret senast den 7 
januari 2019.
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Motion om en Karin Boye-plats i Alingsås – Jan Kesker (L), Anita Brodén (L), Per Palm (L) 
och Kristina Grapenholm (L) 2018.385 KS. Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 
15 augusti 2018, § 140, att remittera motionen till kultur- och fritidsnämnden och tekniska 
nämnden. Svar ska inkomma till kommunledningskontoret senast den 7 januari 2019.

Motion om att motverka ofrivillig ensamhet genom att erbjuda lunch på äldreboenden – 
Kristina Grapenholm (L), Per Palm (L) samt Anita Brodén (L) 2018.387 KS. 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 15 augusti 2018, § 141, att remittera 
motionen till barn- och ungdomsnämnden samt vård- och äldreomsorgsnämnden. Svar ska 
inkomma till kommunledningskontoret senast den 7 januari 2019.

Motion – Föreningarnas Hus – Anna Hansson (MP) 2018.427 KS. Kommunfullmäktige har 
den 5 september 2018, § 153, lämnat motionen till kommunstyrelsen för beredning.

Motion angående utredning om placering av E20 – Anita Brodén (L), Kristina Grapenholm (L) 
och Per Palm (L) 2018.461 KS. Kommunfullmäktige har den 5 september 2018, § 152, 
lämnat motionen till kommunstyrelsen för beredning.

Motion angående staty av Gustav II Adolf – Boris Jernskiegg 2018.502 KS. 
Kommunfullmäktige har den 5 september 2018, § 154, lämnat motionen till kommunstyrelsen 
för beredning.

Motion angående utredning om lärarassistenter i grundskolan – Per Palm (L), Jan Kesker 
(L), Kristina Grapenholm (L) och Anita Brodén (L) 2018.503 KS. Kommunfullmäktige har den 
5 september 2018, § 155, lämnat motionen till kommunstyrelsen för beredning.
 
Anförande
Anförande hålls av Daniel Filipsson (M), Pär-Göran Björkman (S), Maria B Nilsson (S) och 
Vanja Larsson (V).
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Beslut
KF § 191, forts  2018.270 KS
Kommunfullmäktiges beslut:

Handläggningen fortsätter för följande motioner som är äldre än ett år:

Motion angående terapihundar inom äldreomsorgen – Agneta Grange Petrusson (SD) 
2016.768 KS.
Motion angående att införa strukturerade riskanalyser inom dricksvattenförsörjning
Thomas Pettersson (C) 2016.813 KS.

Motion angående att skapa en mötesplats för att stärka den lokala demokratin – Lena 
Klevenås (MP) 2017.033 KS.

Motion om inrättande av råd för mänskliga rättigheter – Maria B. Nilsson (S) m fl. 2017.150 
KS.

Motion angående att bygga vackra träbroar för att pryda Alingsås och för att minska 
barriäreffekterna
 – Anna Hansson (MP) 2017.286 KS.

Motion angående framtagande av en bevarande- och utvecklingsplan för Alingsås innerstad
– Simon Waern (S) 2017.436 KS.

Motion angående vårdhundar inom äldreomsorgen – Agneta Grange Petrusson (SD) 
2017.615 KS.

Expedieras till 
Klk-kansli
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§ 192  2017.676 KS  

Digital målbild för Alingsås kommun - öppen och smart 

Ärendebeskrivning
Kommunfullmäktige antog den 25 november 2015, § 180 e-strategi för Alingsås
kommun. I Flerårsstrategi 2018–2020, antagen av kommunfullmäktige den 13 december 
2017, § 251 fastställs att Alingsås kommun ska ta tillvara digitaliseringens 
utvecklingsmöjligheter och organisationens vilja att förändra i högre utstäckning.
 
Kommunfullmäktige har i samband med beslut om flerårsstrategi 2018-2020 även beslutat 
att kommunstyrelsen skyndsamt ska ta fram ett program för Alingsås digitala färdriktning där 
mål konkretiseras genom en handlingsplan och att en ny digital enhet under 
kommunstyrelsen upprättas i syfte att säkerställa utvecklingsarbetet. Därefter har ett förslag 
till digital målbild för Alingsås kommun tagits fram: Digital målbild - öppen och smart.
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 28 februari 2018, § 8 att förslag till 
handlingsplan remitteras till samtliga nämnder och kommunala bolag samt till Alingsås och 
Vårgårda Räddningstjänstförbund samt till de externa intressenterna: föreningen Sambruk, 
kommunnätverket Kivos och Internetstiftelsen i Sverige.
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 25 april, § 53 att remisstiden förlängs till och 
med den 27 juli 2018 för att samtliga nämnder ska kunna behandla sina remissvar.

Beredning

Kommunledningskontoret har i skrivelse den 28 september 2018 lämnat följande yttrande:

 
 
Kommunfullmäktige har beslutat om ett framtagande av ett strategiskt dokument 
innehållande målbild och en handlingsplan för kommunens digitalisering.
Kommunledningskontoret har arbetat fram förslag till Digital målbild för Alingsås kommun-
öppen och smart. Målbilden anger Alingsås kommuns viljeinriktning och övergripande mål 
gällande arbetet med digitalisering. 
Handlingsplanen för kommunens digitaliseringsarbete syftar till att både skapa struktur och 
förmåga att agera i ett föränderligt område.
 
Efter avslutad remissomgång har kommunledningskontoret beaktat svaren gällande 
handlingsplan för digital målbild och reviderat den.
 
Handlingsplanen godkänns av kommunstyrelsen. Handlingsplanen medför en ekonomisk 
satsning omfattande drift och investeringsmedel. Övergripande finansiering har säkerställts i 
flerårsstrategi 2018-2020 för Alingsås kommun. Handlingsplanen löper över tre år och ska 
stämmas av minst årligen eller vid behov.
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KF § 192, forts  2017.676 KS
Processägare för handlingsplanen är kommundirektören och utfallet redovisas årligen till 
kommunstyrelsen.
 
Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 15 oktober 2018, § 172 pch för egen del 
godkänt handlingsplan Digital målbild för Alingsås kommun – öppen och smart, under 
förutsättning att kommunfullmäktige antar Digital målbild för Alingsås kommun – öppen och 
smart.
Anförande
Anförande hålls av Glenn Pettersson (SD).

Beslut
Kommunfullmäktiges beslut:

Digital målbild för Alingsås kommun – öppen och smart, antas.

Expedieras till 
Samtliga nämnder, AB Alingsåshem, Fabs AB, Alingsås Energi AB
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